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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

Ikt.szám: Krs/988-9/2019. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2019. július 23. napján 8:00 

órakor megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 

 

Helye: Kővágóörsi Közös Önkormányzati Hivatal  

 

Jelen vannak:  

 

Fábián Gusztáv polgármester 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

Kovács István képviselő  

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző 

 

Jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tisztelettel köszönt mindenkit, megállapítja, hogy a testület 

teljes létszámban jelen van, így határozatképes. Javasolja a meghívó szerinti napirendek 

elfogadását.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a lakossági levélre, ami a keresztre vonatkozó 

pályázatról szól, véleménye szerint reagálhatnának, illetve a településen megjelenő gólyával 

kapcsolatosan kellene beszélni, megkeresne egy illetékes szakértőt az ügyben.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: ehhez nem szükséges testületi ülés, ezt elég, 

ha megbeszéli a testület. A pályázattal kapcsolatosan pedig elmondja, hogy nem volt 

előkészítve, de tájékoztatásként szerepelhet a jegyzőkönyvben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a meghívóban szereplő napirendet javasolja kiegészíteni egy 

negyedik ponttal: „tájékoztató pályázati lehetőségről” címmel.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

68/2019. (VII. 23.) HATÁROZATA 

 

2019. július 23-i rendkívüli ülés napirendjének elfogadásáról 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. július 23-i rendkívüli ülés 

napirendjét az alábbiak szerint elfogadja: 

1.) Köztemető rendjéről, használatának és igénybevételének  

szabályairól szóló rendelet módosítása  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

2.) Szociális tűzifa vásárláshoz pályázat benyújtása  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

3.) Önkormányzati dolgozó jutalmazása  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

4.) Tájékoztató pályázati lehetőségről  

 
1.) Köztemető rendjéről, használatának és igénybevételének szabályairól szóló 

rendelet módosítása 

 
Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti a rendelet módosítás szövegét, melyről már többször 

beszéltek. 2018. évben a temető fenntartási és üzemeltetési költségek 386.281 Ft volt. Az idei 

évben jelenleg már 482.000 Ft-nál tartanak ez a megnövekedett külső vállalkozói díjak miatt 

van. Többek között ezért is javasolta, hogy a rátemetésre is kérjenek díjat.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  ezt már a testület határozatba elfogadta, ez 

már a rendelet, mely véleményeztetési körön kellett volna, hogy végig menjen, de a 

véleményeztetési jogkör gyakorlójának hiányában ez elmarad.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy van-e észrevétel a rendelet módosításával 

kapcsolatosan.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem látja a teljes rendeletet, de kérdezi, hogy ez olyan 

sírra is vonatkozik, amelyet két elhunyt számára vásároltak meg.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, arra is vonatkozik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy akkor miért kérnek díjat.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: rátemetésről beszélnek, ez nem mellé temetés. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kétszemélyes sírhely esetében kettő rátemetés lehetséges.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: de ez nincsen itt kirészletezve, ez számára nem jött ki 

ebből. Még egy észrevétele lenne, ez inkább stilisztikai dolog, vagy kegyeleti dolog. Tudja, 

hogy már korábban is észre vehette volna, de úgy szerepel benne, hogy egyszemélyes sírhely, 

kétszemélyes sírhely, erről a kétszemélyes kanapé jutott eszébe. Véleménye szerint ezt nem így 

szokták megfogalmazni.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: mindig is ebben a megfogalmazásban volt, de 

ebbe ne menjenek bele. Valószínűleg a magasabb szintű jogszabályok is így fogalmaznak.  

 

Kovács István képviselő: van egyedülálló és házaspár, de akkor hogyan  írnák egyedülállónak 

ennyi, házaspárnak annyi?  
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Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: minden település rendeletében ez a 

kezdetektől fogva így szerepel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: még egy dolgot mondana a hatásvizsgálatban az 

szerepel, hogy költségvetési hatása nincsen, de pont, hogy van, mert az az indokolás, hogy 

gyűjtsenek rá, tehát még is csak van költségvetési hatása.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát konkrétan nincsen, mert a költségvetést nem kell 

módosítani.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: társadalmi-gazdasági hatásánál benne van, 

hogy önkormányzati bevételek növekedése. A költségvetési hatása pedig az, hogy az 

önkormányzatnak egyébként nem kell rá biztosítani költséget.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy aki a rendelet módosításával egyetért, 

kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

7/2019. (VIII. 02.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

 

a köztemető rendjéről, használatának, igénybevételének szabályairól szóló  

9/2014. (X. 09.) önkormányzati rendelet módosításáról  

 

 

2.) Szociális tűzifa vásárláshoz pályázat benyújtása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: Salföld település 4 m3 fára pályázhat. Az igényelt támogatás 

megállapításánál figyelembe veszik a 2018. évi közfoglalkoztatottak létszámát, az aktív korúak 

ellátásában részesülők számát, a rendszeres gyermekvédelmi támogatásban részesülők 

létszámát. A támogatás ugyan nem sok, de legalább van. Az önkormányzat biztosítja a hozzá 

tartozó önrészt. Kérdezi, hogy van-e a napirenddel kapcsolatosan észrevétel. 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: véleménye szerint ezt mindenképpen fogadják el és 

egészítsék ki annyira legalább, amennyi támogatás volt tavaly a pályázatból. Egyrészt a 

szállítási díj nem fog megemelkedni, másrészt méltánytalannak tartja, hogy azok az emberek, 

akik tavaly is rászorultak, akkor azok az idén ne kapják meg. Erre véleménye szerint költeni 

kellene és együtt lehetne intézni a kettőt. Azt is lehetne, hogy már előtte intézni kellene, mert 

ez a tűzifa mindig tavaszra szokott megérkezni.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: tavasszal már el kell számolni ezzel a 

támogatással, legkésőbb februárig ki kell osztani, már megérkezik december hónap körül.  

 

Kovács István képviselő: a tavalyi évben 12 m3 támogatást kapott az önkormányzat.  
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Fábián Gusztáv polgármester: tavaly  is voltak olyan aggályai, hogy sok volt a fa és el lehetett 

osztani, de nem állítja, hogy mindenki rászorult volt abban a fa témában. Ezt a 4 m3-t négy felé 

kell elosztani, biztosan találnak négy olyan valakit, aki ténylegesen rászorult, a többiek pedig 

tavaly kaptak, mert jogosultak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ha jogosultak, akkor nyilvánvalóan rászorultak is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez nem egészen így van.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a jövedelem figyelembevételével kaptak támogatást.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem akar ebbe nagyon belemenni, és nem akar másnál 

turkálni. Például van egy kisnyugdíjas, de nem olyan rászorult, mert van más jövedelme, de a 

nyugdíj alapján állapítják meg a támogatást és ezért megkapja a fát. Van olyan tényleges 

kisnyugdíjas, akinek nincsen más jövedelme, az nevezhető igazán rászorultnak, jelen esetben 

négy személyt kell találni, aki ténylegesen rászorult.  

  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy ha ezt nem bővítik ki, akkor hogyan 

fogja a testület eldönteni, hogy mi alapján fog szelektálni, ha a jövedelem alapján mindenki 

belefér.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ott kell majd szelektálni.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  majd ezután fog a testület rendeletet alkotni. 

A rendeletben fogja megállapítani a jogosultsági határt, az elnyert m3 alapján fogja 

megállapítani, hogy milyen jogosultsági feltételekkel ad támogatást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: tehát akkor még vissza tudnak erre térni.  

 

Kovács István képviselő:  véleménye szerint fogadják el ezt.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: ebbe nem érdemes belenyúlni, mert a pályázati 

elszámolásnál, leadásnál kavarodás lenne. Amennyiben az önkormányzat akar venni fát, akkor 

majd arról külön dönt és kiosztja úgy, ahogyan akarja. Ha ebbe még belekavarnak saját fát, 

akkor az a Magyar Államkincstárnál csak problémát fog generálni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: véleménye szerint se kavarjanak bele, pályázzanak csak az 

előírt mennyiségre. 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy rezsicsökkentéses fa lesz az idei évben 

is.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: az nem az önkormányzat hatásköre, azt a 

kormány adta, a hivatalokat csak bevonták a  feladat végrehajtásába. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a határozati javaslat elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

69/2019. (VII. 23.) HATÁROZATA 

 

A települési önkormányzatok szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó kiegészítő 

támogatására pályázat benyújtásáról és a vállalt önerő összegéről 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a települési önkormányzatok szociális célú 

tűzifavásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásáról szóló pályázati kiírás alapján szociális 

célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó támogatásra igényt nyújt be 4 m³ mennyiségben kemény 

lombos tűzifára, melyhez a szükséges önerőt összesen 5.080 Ft (4.000 Ft+ Áfa) összegben 

biztosítja.  

 

Salföld Község Önkormányzata tudomásul veszi, hogy a tűzifa szállításából származó 

költségek az önkormányzatot terhelik.  

A pályázatban vállalt önerőt és a szállítás költségeit a Képviselő-testület Salföld Község 

Önkormányzata Képviselő-testületének a 2019. évi költségvetéséről szóló önkormányzati 

rendeletében meghatározott tartalékkerete terhére biztosítja.  

A Képviselő-testület a pályázati adatlap tartalmával, az abban foglalt nyilatkozattal egyetért.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete kijelenti, hogy a szociális célú tűzifa 

juttatásban részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér.  

 

A Képviselő testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati adatlap aláírására és a pályázat 

benyújtására. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2019. augusztus 1. 

 

3.) Önkormányzati dolgozó jutalmazása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: Kovács István 10 éve falugondnok, munkáját szeretnék 

jutalommal elismerni, melynek fedezete is meg van, mivel a kormány többlet költséget 

biztosított a falugondnoki szolgálat működtetésére. Bruttó 150.000 Ft összegű jutalom 

megállapítását javasolja.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül  és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

70/2019. (VII. 23.) HATÁROZATA 

 

jutalom megállapításáról  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő testülete Kovács István, falugondnok részére a 

2019. évben végzett munkájának elismeréseként bruttó 150.000 Ft összegű jutalmat állapít 

meg.  

 

A falugondok jutalmazására a falugondnoki szolgálat működésére kapott állami támogatás 

fedezetet nyújt.  

 

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: 2019. szeptember 30. 

 

4.) Tájékoztató pályázati lehetőségről  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  egy salföldi lakos kérte az önkormányzatot, hogy  vegyen 

részt egy pályázaton. Teleki László Alapítvány pályázata műemlék jellegű épületek felújítására.  

Ez egy államilag támogatott alapítvány pályázata és falusi műemléki védelem alatt álló épületek 

és szakreális helyek felújítására, rendbe hozatalára szól. Azt kell, hogy mondja, hogy 

megköszönik a Tisztelt Úrnak, hogy tájékoztatta az önkormányzatot,  de  holnap, azaz július 

24-én jár le a beadási határidő. Legfontosabb az, hogy megnézték ezt a kiírást és 50 %-os a 

támogatás az önkormányzatoknak, azt sem tudták kihámozni, hogy elő- vagy utófinanszírozott. 

Ami a lehetetlenség kategória, hogy a cél, amit az úr javasolt, az a keresztek felújítására 

árajánlatot kérjenek szakértő kivitelezőtől, illetve tervezőtől. Ez manapság egy nagyon hosszú 

folyamat, tehát azt tudja mondani, hogy ezen a pályázaton ebből a szempontból sem tudnak 

indulni és főképp a javasolt cél, hogy több millió forintot költsenek kereszt felújítására úgy, 

hogy nem 100 %-os, vagy legalább is nem magas térítésű, így nem tudja most javasolni. 

Mindenesetre a dolog annyiból hasznos és majd szeretne válaszolni az illetőnek, hogy az  

árajánlat a legfontosabb és ha ezt a lehetőséget jövőre kiírják, akkor már a kezükben van és 

tudják, hogy azt a bizonyos keresztet mennyiért tudja vállalni. Emlékszik arra, hogy 10 évvel 

ezelőtt foglalkozott ezzel az önkormányzat, akkor kapott egy árajánlatot 600.000 Ft-ról, ami 

már akkor is nagyon borsosnak számított. Ilyen rövid határidővel sajnos most erre nem tudnak 

pályázni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: valóban nem gondoltak pályázatra, amikor meglátták 

ezt a kiírást, mert nincsen műemléki védettség alatt egyik kereszt sem.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyébként egyértelműen szempont a pályázatban, hogy az 

épület műemléki védettségű legyen.  

 

Kovács István képviselő: végül is köszönik az illető úr tájékoztatását, de az a probléma, hogy 

nagyon közel van a pályázat benyújtási határideje, valamint egy költségvetést mindenképpen 

produkálni kellene, öt kereszt van a belterületen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy levélben tájékoztatja az illetőt az elhangzottakról. 

Megköszöni a részvételt és az ülést 8:20 órakor bezárja. 

 

K.m.f. 

 

Fábián Gusztáv      Tóthné Titz Éva 

polgármester      jegyzőt helyettesítő aljegyző 


